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   Komisia pre cirkevné a spoločenské otázky 

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

 

 

Košice:  28.9.2020  

Číslo:                 00945/2020/PPODD-36610 

Vybavuje:  JUDr. Jarmila Zvarová 

e-mail: jarmila.zvarova@vucke.sk  

telefón: 055/7268127 

služobný mobil: 0910 467 021 

 

 

ZÁPISNICA 

 

zo 17. rokovania Komisie pre cirkevné a spoločenské otázky Zastupiteľstva 

Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 28.09. 2020 

na Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru č. 1 v Košiciach, 

zasadačka č. 310 (2. poschodie) 

 

 

PROGRAM  ROKOVANIA 

 
1. Otvorenie  

2. Zmena a  doplnenie Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 

1/2002 o používaní symbolov Košického samosprávneho kraja v znení Všeobecne záväz-

ného nariadenia Košického samosprávneho kraja č.  8/2008 a č. 5/2014  

3. Návrh  Všeobecne záväzného  nariadenia  Košického samosprávneho kraja o výške úhra-

dy za sociálnu službu, o spôsobe jej určenia a platenia v zariadeniach sociálnych služieb                

v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja  

4. 3. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2020 

5. Poskytnutie dotácií nad 3 300 EUR v zmysle § 5 ods. 6 Všeobecne záväzného nariadenia 

Košického samosprávneho kraja č. 3/2006  o poskytovaní dotácií v znení neskorších 

zmien a doplnkov 

6. Majetkové veci 

a) Dodatok č. 2 k  Zásadám hospodárenia s  majetkom Košického samosprávneho kraja – 

poskytnutie zľavy na nájomnom v čase mimoriadnej situácie spôsobenej COVID-19  

7. Aktivity cirkví a občianskych organizácií v sociálnej oblasti 

8. Rôzne 

9. Záver 

 

 

K bodu č. 1   

Otvorenie  

 

Vyjadrenie: Predseda komisie Ing. Vladimír Saxa po privítaní prítomných členov 

Komisie  otvoril 17. rokovanie Komisie. Z celkového počtu 23 členov Komisie je prítomných 

13 členov komisie, čo je nadpolovičná väčšina a Komisia je uznášaniaschopná. Návrh 
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programu rokovania Komisie bol členom Komisie zaslaný e-mailom dňa 21.9.2020. Teraz 

poprosím Vaše pripomienky alebo doplnenia k programu. 

 

Diskusia: Do diskusie sa nezapojil žiaden z prítomných. 

 

Záver: Neboli predložené žiadne návrhy na doplnenie programu rokovania. 

 

Uznesenie č. 23 

Komisia schvaľuje program 17. rokovania Komisie.  

 

Hlasovanie č. 1 

Prítomní: 13 

 

Za:        13                               Proti:         0                          Zdržal sa:           0 

 

Návrh bol schválený. 

 

Predseda Komisie skonštatoval, že program 17. rokovania Komisie bol schválený. 

 

 

K bodu č. 2: 

Zmena a  doplnenie Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 

1/2002 o používaní symbolov Košického samosprávneho kraja v znení Všeobecne 

záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja č.  8/2008 a č. 5/2014  

 

Vyjadrenie: O materiáli podrobne informoval  JUDr. Boris Bilčak, riaditeľ Kancelárie 

predsedu. 

 

Diskusia: Do diskusie sa nezapojil žiaden z prítomných. 

 

Záver: Neboli predložené návrhy na zmenu resp. doplnenie materiálu.  

 

Uznesenie č. 24 

Komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Zmenu a  doplnenie Všeobecne 

záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 1/2002 o používaní symbolov 

Košického samosprávneho kraja v znení Všeobecne záväzného nariadenia Košického 

samosprávneho kraja č.  8/2008 a č. 5/2014.  

 

Hlasovanie č. 2 

Prítomní: 13 

 

Za:           13                           Proti:             0                         Zdržal sa:              0 

 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 3: 

Návrh  Všeobecne záväzného  nariadenia  Košického samosprávneho kraja o výške 

úhrady za sociálnu službu, o spôsobe jej určenia a platenia v zariadeniach sociálnych 

služieb v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja  
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Vyjadrenie: O materiáli podrobne informovala Mgr. Emília Révajová Bujňáková, vedúca  

referátu pre zariadenia, na odbore sociálnych vecí. Počas prezentácie sa dostavil poslanec 

MVDr. Jozef Figeľ 

 

Diskusia: Do diskusie sa zapojil poslanec JUDr. Jaroslav Hlinka, ktorý sa dotazoval  aké sú 

zmeny v návrhu VZN oproti  návrhu, ktorý bol  predložený na rokovania komisií 

a zastupiteľstva v decembri minulého roku. Mgr. Révajová Bujňáková uviedla, že k zmene 

došlo iba v účinnosti tohto VZN. 

 

Záver: Neboli predložené návrhy na zmenu resp. doplnenie materiálu.  

 

Uznesenie č. 25 

Komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Návrh  Všeobecne 

záväzného  nariadenia  Košického samosprávneho kraja o výške úhrady za sociálnu službu,                

o spôsobe jej určenia a platenia v zariadeniach sociálnych služieb v zriaďovateľskej 

pôsobnosti Košického samosprávneho kraja.  

 

Hlasovanie č. 3 

Prítomní: 14  

 

Za:       11                                Proti:                 0                    Zdržal sa:       3     

 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 4: 

3. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2020 

 

Vyjadrenie: O materiáli podrobne informoval Dipl.-Kfm. Ing. Michal Demo, vedúci odboru 

financií.  

 

Diskusia: Do diskusie sa nezapojil žiaden z prítomných. 

 

Záver: Neboli predložené návrhy na zmenu resp. doplnenie materiálu.  

 

Uznesenie č. 26 

Komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť 3. Úpravu rozpočtu Košického 

samosprávneho kraja v roku 2020. 

 

Hlasovanie č. 4 

Prítomní: 14 

 

 

Za:       14                                  Proti:           0                           Zdržal sa:           0 

 

Návrh bol schválený. 
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K bodu č. 5: 

Poskytnutie dotácií nad 3 300 EUR v zmysle § 5 ods. 6 Všeobecne záväzného nariadenia 

Košického samosprávneho kraja č. 3/2006  o poskytovaní dotácií  v znení neskorších 

zmien a doplnkov. 

 

Vyjadrenie: Na začiatku sa vyjadril sa predseda Komisie Ing. Vladimír Saxa, ktorý poukázal 

na to, že uznesenie Komisie, prijaté na predchádzajúcom zasadnutí týkajúce sa dotácií nad 

3 300 EUR v zmysle toho VZN, bolo finančnou komisiou Zastupiteľstva krátené, avšak 

predseda Komisie Ing. Vladimír Saxa, v zmysle záverov tejto Komisie podal na 

predchádzajúcom zasadnutí Zastupiteľstva poslanecký návrh doplnený o farnosť Margecany, 

ktorý bol schválený a predstavoval zvýšenie celkovej sumy dotácií o sumu 34 292 EUR.  

Týmto zároveň skonštatoval aj plnenie uznesení Komisie. Ďalej uviedol, že tejto Komisie sa 

týkajú 2 žiadosti o poskytnutie dotácie a to Reformovaná kresťanská cirkev Černochov, kde 

príslušný odborný útvar Úradu navrhuje schváliť sumu 8 300 EUR a Rád karmelitánok 

preblahoslavenej Panny Márie z Hory Karmel, v tomto prípade príslušný odbor  Úradu 

neodporučil schváliť dotáciu. 

 

Diskusia: Vyjadril sa Dipl.-Kfm. Ing. Michal Demo, vedúci odboru financií, ktorý zdôvodnil 

zamietnutie druhej žiadosti tým, že sa nejedná o národnú kultúrnu pamiatku a nejdená sa ani 

o havarijný stav. Zároveň poukázal, na to, že finančné prostriedky v rozpočte určené pre 

dotácie podľa tohto VZN sú pre tento rok vyčerpané.  Podpredseda KSK Daniel Rusnák 

k žiadosti č. 2 uviedol, že prebieha rekonštrukcia s výrazným ekologickým prvkom, práve sa 

ukončujú práce a navrhol priznať žiadateľovi sumu 8 900,- EUR, ďalej uviedol, ak by to 

nebolo možné v tomto roku, tak navrhuje aby sa  to riešilo budúci rok. K prvej žiadosti sa 

vyjadril Róbert Gérési, ktorý situáciu v danej farnosti pozná,  jedná sa o havarijný stav, je to 

kultúrna pamiatka  v obci na Tokaji, ktorá je vyhľadávaná turistami. 

 

Záver: Podpredseda Daniel Rusnák navrhol pozmeňujúci návrh. 

 

Uznesenie č. 27  

Komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Poskytnutie dotácií nad 3 300 

EUR v zmysle § 5 ods. 6 Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 

3/2006  o poskytovaní dotácií  v znení neskorších zmien a doplnkov, v znení zmeny:  

Žiadateľovi č. 2 : Rád karmelitánok preblahoslavenej Panny Márie z Hory Karmel priznať 

dotáciu vo výške 8900,- EUR. 

 

Hlasovanie č. 5 

Prítomní: 14 

 

Za:     14                                         Proti:              0                          Zdržal sa:       0 

 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 6 

Majetkové veci 

a)Dodatok č. 2 k  Zásadám hospodárenia s  majetkom Košického samosprávneho kraja 

– poskytnutie zľavy na nájomnom v čase mimoriadnej situácie spôsobenej COVID-19 
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Vyjadrenie: O materiáli podrobne informoval JUDr. Boris Bilčak, riaditeľ Kancelárie 

predsedu.   

 

Diskusia: Poslankyňa Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová sa dotazovala o koľko subjektov sa 

približne jedná. JUDr. Bilčak uviedol, že ide približne o 750 nájomcov a odhadovaná výška je 

max. 200 000,- EUR a postupujeme obdobne ako iné samosprávne kraje, ďalej sa dotazovala 

či všetci nájomcovia pôjdu modelom do 50 %. JUDr. Bilčak uviedol, že áno.  JCDr. PaedDr. 

Ferdinand Jurčišin, PhD. sa dotazoval či sa to bude dobropisovať? JUDr. Bilčak uviedol, že 

u tých čo zaplatili áno u ostatných to pôjde formou odpustenia nájmu. Poslankyňa Ing. Mgr. 

Lenka Kovačevičová sa dotazovala ohľadom športovísk, ak sa otvoria pre verejnosť kto bude 

zodpovedný v prípade úrazu, JUDr. Bilčak je to v riešení a zabezpečí sa to formou stálej 

služby na športoviskách.  

 

Záver: Neboli predložené návrhy na zmenu resp. doplnenie materiálu.  

 

Uznesenie č. 28 

Komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Dodatok č. 2 k  Zásadám 

hospodárenia s  majetkom Košického samosprávneho kraja – poskytnutie zľavy na nájomnom 

v čase mimoriadnej situácie spôsobenej COVID-19. 

 

Hlasovanie č. 6 

Prítomní: 14 

 

 

Za:     14                                    Proti:             0                         Zdržal sa:           0 

 

Návrh bol schválený. 

  

K bodu č. 7: 

Aktivity cirkví a občianskych organizácií v sociálnej oblasti 

 

Vyjadrenie: PaedDr. Mgr. Soňa Vancáková, PhD chystáme konferenciu na 15.10.2020 avšak 

závisí to od situácie v súvislosti s COVID 19.  Mgr. Jaroslav Széles uviedol, že sa uskutoční  

on-line konferencia v dňoch 8.10.2020-13.10.2020, dňa 9.10.2020 sa bude diskutovať 

o cezhraničnej ekumenickej spolupráci s Ukrajinou.  

 

Záver: Komisia zobrala uvedené na vedomie. 

 

 

K bodu č. 8: 

Rôzne 

 

Diskusia: Predseda Komisie Ing. Vladimír Saxa uviedol, že sa dňa 27.9.2020 zúčastnil vo 

farnosti v Mestskej časti Krásna, krstu knihy, ktorá bola vydaná  pri výročí 100 rokov od 

narodenia Pátra Michala Lacka,  ktorú krstil  Vladyka Cyril Vasiľ pôsobiaci vo Vatikáne. 

Jaroslav Széles pozval prítomných na svätú omšu s ekumenickou účasťou pre všetky vysoké 

školy, ktorá sa uskutoční dňa 28.9.2020 o 19.00 hod. v Seminárnom kostole na Hlavnej ulici 

v Košiciach.  ThLic. Pavol Bardzák doplnil, že ďalší významný jezuita bol aj Michal Fedor 

a uviedol, že Páter Michal Lacko bol kapacita  svetového formátu.  
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Záver: Komisia zobrala uvedené na vedomie. 

 

 

K bodu č. 9: 

Záver 

 

Predseda Komisie Ing. Vladimír Saxa konštatoval, že program rokovania Komisie bol 

vyčerpaný, poďakoval prítomným za účasť a uviedol, že ďalšie rokovanie Komisie sa 

uskutoční v druhej polovici novembra  na Úrade Košického samosprávneho kraja v zasadačke 

č. 310 (2.poschodie). 

 

 

 

 

 

 

.................................................... 

JUDr. Jarmila Zvarová 

tajomník komisie 

...................................................... 

                         Ing. Vladimír Saxa 

                           predseda komisie 
                                                                                                                        


